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ABSTRACT

Afpriani Kusnadi (2017) : A Comparison between the Effects of Using
Collaborative Strategic Reading (CSR) and GIST
Strategy on Students’ Reading Comprehension at
SMPN 27 Pekanbaru

The aim of this study was to compare the effect of using Collaborative
Strategic Reading (CSR) and Generating Interaction between Schemata and Text
(GIST) on students’ reading comprehension of narrative text. It was conducted at
SMPN 27 Pekanbaru. The subject of this study was the second year students. The
study was done through a quasi-experimental research design. This research used
cluster sampling, which three classes were taken as sample; with total number 108
participants. To analyze the data, paired sample t-test and independent sample t-
test were calculated by using SPSS version 20. Based on the results of the data
analysis, it could be concluded that there was a significant effect of using CSR on
the students’ reading comprehension of narrative text. The effect size or eta-
squared; as a result, the students in the experimental group 1 who used CSR
strategy could improve their reading comprehension of narrative text by 62%.
Besides, there was a significant effect of using GIST strategy on the students’
reading comprehension of narrative text in the experimental group 2. The eta-
squared results showed that the students in experimental group 2 could improve
their reading comprehension of narrative text by 12%. In conclusion, the use of
CSR strategy is better than the use of GIST strategy and the conventional strategy.
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ABSTRACT

AfprianiKusnadi (2017) : “Perbandingan Antara Pengaruh Penggunaan
Collaborative Strategic Reading (CSR) dan GIST
Strategi pada Pemahaman Membaca Siswa di
SMPN 27 Pekanbaru”

Penelitian ini bertujuan untuk membandingkan pengaruh penggunaan
strategi “Collaborative Strategic Reading (CSR)” dan “Generating Interaction
between Schemata and Text (GIST)” terhadap pemahaman membaca siswa pada
teks narrative. Penelitian ini dilakukan di SMPN 27 Pekanbaru. Subject pada
penelitian ini adalah siswa kelas 8 di SMP 27 Pekanbaru. Desain penelitian ini
menggunakan desain quasi experimental. Penelitian ini menggunakan cluster
sampling yang mana tiga kelas diambil sebagai sampel; dengan total 108 siswa.
Untuk menganalisa data digunakan paired sample t-test, dan independent sample
t-test formula dengan menggunakan versi SPSS 20. Analisis data dapat di
simpulkan bahwa terdapat pengaruh yang signifikan dengan menggunakan
strategi “Collaborative Strategic Reading (CSR)” terhadap pemahaman membaca
siswa pada teks naratif. Berdasarkan persentase pengaruh signifikan antara pre-
test dan post-test kelas eksperimen dengan mencari ukuran efek atau eta-kuadrat,
siswa pada kelompok eksperimen 1 yang menggunakan strategi “Collaborative
Strategic Reading (CSR)” dapat meningkatkan 62% pemahaman membaca pada
teks naratif. Dan juga ada pengaruh signifikan dari strategi “Generating
Interaction between Schemata and Text (GIST)” terhadap pemahaman membaca
siswa pada teks naratif untuk kelompok eksperimen 2. Berdasarkan persentase
pengaruh signifikan antara pre-test dan post-test kelas eksperimen dengan mencari
ukuran efek atau eta-kuadrat, siswa dalam kelompok eksperimen 2 dapat
meningkatkan 12% pemahaman membaca pada teks naratif. Sehingga dapat
disimpulkan bahwa penggunaan strategi “Collaborative Strategic Reading (CSR)”
lebih baik daripada penggunaan strategi strategi “Generating Interaction between
Schemata and Text (GIST)” dan strategi konvensional.

Kata Kunci: Collaborative Strategic Reading (CSR), Generating Interaction
between Schemata and Text (GIST), danPemahamanMembaca.
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ن ب "ستخداماتأثالمقارنة اتيجية "و "CSRإس اتيجية عGISTإس "

ال لدى المقروء م كوميةطلابف ا المتوسطة بكنبارو.27بالمدرسة

استخدام أثر ن ب المقارنة معرفة إ البحث ذا "دف اتيجية "و "CSRإس اتيجية "GISTإس

ال لدى المقروء م ف وميةطلابع ا المتوسطة البحثبك27بالمدرسة عملية إجراء تم فقد نبارو.

ومية ا المتوسطة الثامن27بالمدرسة الصف طلاب من ون فيت البحث موضوع أما بكنبارو.

ومية ا المتوسطة تصميمبكنبارو.27بالمدرسة بحثأما و ف أماالبحث . تجر اختباري مقارن

فصول  ثلاثة من ون وتت العنقودية العينة ف البحث الثامنعينات الفصل كفصل36(1؛ طالبا)

الثامن والفصل ول، الثامن36(3التجر والفصل ي، الثا التجر كفصل طالبا)36(5طالبا)

ضابطي. فباستخدامكفصل البيانات تحليل أسلوب المستقلأما ختبار (ت) لاختبار المزدوج ختبار

مستخدما (ت) ام.SPSS20برنامجلاختبار تأث بوجود تاج ست يمكن البيانات تحليل ع بناء

" اتيجية إس ال"CSRاستخدام لدى المقروء م ف عطلابع ناء و السردي. النص نحو

الذين ول التجر الفصل الطلاب ان والبعدي، القب ختبار من ام ال ي التأث المستوى

" اتيجية إس قCSRستخدمون حوا" المقروء م ف ترقية ع ن السردي.62ادر النص نحو %

" اتيجية إس استخدام ام تأث ال"GISTووجود لدى المقروء م ف التجرطلابع الفصل

الطلاب ان والبعدي، القب ختبار من ام ال ي التأث المستوى ع ناء و السردي. النص نحو ي الثا

التجر  "الفصل اتيجية إس ستخدمون الذين ي المقروءGISTالثا م ف ترقية ع ن قادر "

"12حوا اتيجية إس استخدام بأن تاج ست مكن و السردي. النص نحو %CSRمن أجيد "

" اتيجية إس التقليدية.GISTاستخدام اتيجية إس و "

ساسية: لمات "ال اتيجية "CSRإس اتيجية إس ،"GIST.المقروء م ف ،"


